
    ΟΤΑΝ ΤΟ ΔΗΜΟΣΙΟ ΣΧΟΛΕΙΟ ΣΥΝΑΝΤΗΣΕ 

                      ΤΟΝ <<ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ>> 

Προφανώς το σύνθημα <<Πρώτα ο μαθητής>> πέρασε στην ιστορία. Αυτό 

άλλωστε δείχνει η αντιμετώπιση του μαθητικού δυναμικού ως ένα ψυχρό 

αριθμητικό στοιχείο με αναλογίες του τύπου 1:25 και τη δημιουργία 

ασφυκτικών, πληθωρικών τμημάτων.  

Δεν είναι τυχαίο γεγονός η εμφάνιση συγκεκριμένων πινάκων, που είδαν 

το φως της δημοσιότητας, με την Α΄ Δ/νση Π.Ε Αθήνας να έχει Μ.Ο. 

20 μαθητές ανά τμήμα. ΄Αρα πολύ εύκολα μπορούμε να προχωρήσουμε 

σε συμπτύξεις τμημάτων και συγχωνεύσεις σχολικών μονάδων. 

Η επιφανειακή προσέγγιση του θέματος και η σπουδή, η βιασύνη του 

ΥΠΔΒΜΘ, αλλά και αρχικά η ταυτόχρονη σιωπή των υπευθύνων γύρω 

από το θέμα οδηγούν σε σκέψεις ισοπεδωτικών πρακτικών του τύπου 

<<γαία πυρί μειχθήτω>>. Πρακτικές που μας βρίσκουν κατηγορηματικά 

αντίθετους, όταν είναι εμφανέστατες οι ελλείψεις σε κτηριακές και 

υλικοτεχνικές υποδομές, όταν απουσιάζουν παντελώς τα παιδαγωγικά 

κριτήρια και προβάλλει αμείλικτος ο ένας και μοναδικός στόχος: η 

εξοικονόμηση πόρων στα πλαίσια της ακολουθούμενης οικονομικής 

πολιτικής.  

Η αρχική έλλειψη διαλόγου με τους άμεσα εμπλεκόμενους φορείς 

(τοπικές κοινωνίες, γονείς, εκπρόσωποι Τοπικής Αυτοδιοίκησης, 

εκπαιδευτικοί) σε συνδυασμό με τη μείωση των δαπανών για την Παιδεία 

(2,75% του ΑΕΠ που είναι το χαμηλότερο των τελευταίων 50 ετών) και 

την υποχρηματοδότηση των σχολικών επιτροπών, δεν αφήνει καμιά 

αμφιβολία για τις <<παιδαγωγικές>> προθέσεις του ΥΠΔΒΜΘ. 

Οι εκ των υστέρων ενημερώσεις (όταν το θέμα είχε ήδη ξεσπάσει) 

προσφέρθηκαν για επικοινωνιακά χάπενινγκ και άλλοθι ένθεν κακείθεν. 

Οι εισηγήσεις των ΔΕΠ και των Δημοτικών Συμβουλίων θα ληφθούν 

υπ΄όψη ή απλά συμπληρώνουν το παζλ; 

Τάκης Ρουμπής 

Αιρετός ΠΥΣΠΕ Α΄ Αθήνας 


